
Resposta a la Ciutadania de ICV al Ple de 18- 05-2011 
 
El Sr. Felipe diu: 
“Bona nit. A mi m’agradaria poder dir les mateixes paraules que ha dit el 
col·lega. Bé, en primer lloc tinc tres preguntes, dos preguntes per als que 
prenen decisions i una pregunta per als grups de l’oposició, d’acord? 
 
La primera pregunta és: Este año solicitamos una subvención para la 
asociación de vecinos. Presenté un presupuesto de 1.800 euros, que es el 
coste real, y pedí una subvención, mejor, pedimos una subvención del 30 
por ciento, 600 euros. Nos habéis concedido 440. De IBI pagamos más de 
440, y de impuestos. La pregunta, y me gustaría también que fuese sí o 
no, no valen más alternativas porque no las hay, ¿el resto de 
asociaciones de vecinos pagan IBI? ¿El resto de asociaciones de vecinos 
pagan la electricidad que consumen? ¿El resto de asociaciones de 
vecinos pagan el agua? ¿Pagan el mantenimiento del local? Solamente 
me gustaría que me dijesen sí o no. 
 
Y la segunda pregunta relacionada con esto es: ¿Qué tenemos que hacer 
la asociación de vecinos de Finestrelles para poder deciros las palabras 
que dice aquí un colega? ¿Con quién hay que acostarse? ¿Dónde nos 
tenemos que afiliar, dónde nos tenemos que afiliar? La verdad es que es 
triste y lamentable. 
 
Y la tercera pregunta es para los grupos de la oposición. A raíz de estas 
dos preguntas que he hecho, me gustaría conocer cuál es vuestra 
opinión, y si ganáis o entráis a gobernar en el Ayuntamiento, si vamos a 
tener el mismo trato que el resto de asociaciones de vecinos.” 
 
 
La Sra. Puertas diu: 
“Vamos a ver. Para aclarar. Todas las asociaciones de vecinos no tienen el 
mismo trato igualitario. O dicho de otra manera: prácticamente todas tienen el 
trato igualitario, El Gallo, El Centro, Can Clota, Can Vidalet, etc, en cuanto a 
local nos referimos, en cuanto a calefacción, teléfono y luz, excepto 
Finestrelles. Es Finestrelles la que no tiene un trato o la que tiene el trato 
diferencial. Es la única.  
 
Y esto ya en tiempos del Sr. Anguera, o sea que la cosa viene de lejos, y 
aprovechando eso de los dieciocho años y medio de la memoria que tengo, me 
acuerdo perfectamente. En tiempos del Sr. Anguera ya venía pidiendo que se 
compensara algunos de los gastos, etc, etc, y esto no se ha hecho nunca. Y 
cuesta muy poco, cuesta muy poco, ya que a las demás entidades, ay, a las 
demás asociaciones prácticamente todas están igualitarias en cuanto a los 
pagos, no solo del local sino incluso hasta de limpieza, y bueno, no costaría 
tanto que a la asociación de Finestrelles, que se les niega el pan y la sal, que 
como mínimo los gastos que tengan de IBI o de lo que sea que sean 
compensados con la subvención correspondiente, ya que el local lo ponen ellos 
que al menos el coste de todo lo demás no lo tengan que seguir poniendo ellos. 
 



Y no sigo hablando porque la pregunta era hasta ahí, del resto de actividades 
que se hacen, etc, etc, cómo tratan a la asociación de vecinos de Finestrelles. 
Me paro porque la pregunta era solo hasta ahí, pero está claro que no os tratan 
como al resto.  
 
Y ojo, que quede claro, aviso a navegantes, que no estoy diciendo que al resto 
no se le tenga que proporcionar local, luz y agua, sí, sí, se le tiene que 
proporcionar. Es a vosotros a los que se os está tratando injustamente.” 
 
 
El Sr. Cristino diu: 
“Estoy un poquito nervioso pero me tenéis que perdonar, ¿eh? Bueno, 
buenas tardes a todo el mundo.  
 
Sra. Alcaldesa, me llamo Cristino Guerrero Díaz. Mi pregunta es ¿por qué 
no ha querido recibirme, lo he pedido diez veces? Quiero que me digas 
por qué. Muchas gracias y tiene la palabra, la oposición cuando le…” 
 
La Sra. Ibáñez diu: 
“T’ho explicaré jo, Sara. A la millor ho aclareixo. Sí.  
 
El Sr. Cristino porta vint-i-nou anys treballant a l’Ajuntament com a autònom. Té 
dues feines, el tema de les rates i la recollida dels animals per una altra banda. 
El Sr. Cristino té 62 anys, li queden tres per jubilar-se. Si només es queda amb 
la part de les rates, que és el que pretén l’Ajuntament, perquè l’altre ho vol 
concedir a una empresa, i s’ha de pagar els autònoms, és literalment quedar-se 
sense feina.  
 
Sí, evidentment, l’altre dia, i això ho sap el Cristino, ho sap la Isabel, ens dol 
molt que tinguem un gerent personal de confiança que cobri 5 milions i que 
s’atreveixi a dir en una cadira que con una furgonetilla y la edad que tienes vete 
a buscar trabajo. Ens vam haver d’aixecar de la cadira. 
 
I això no vol dir tenir cura per les persones, això no vol dir tenir cura per les 
persones, que és la propaganda que feu. I aquesta és una persona que porta 
vint-i-nou anys vinculada a aquest ajuntament, i li falten tres per jubilar-se. I 
hem estat aturant, tot i com som de dolents i no sé què, hem estat aturant el Sr. 
Cristino a posar-se a la porta de l’Ajuntament, perquè no ens semblava 
correcte. Per una raó, perquè a sobre haguéssiu dit que nosaltres fèiem 
campanya electoral a costa d’un treballador de l’Ajuntament que le quedaban 
tres años para jubilarse.  
 
Però l’hem aturat i l’hem fet el seguiment perquè anés legalment on havia 
d’anar, hem tingut reunions amb l’Enric, és veritat, hem tingut reunions amb el 
gerent, amb l’únic que demanava el Sr. Cristino, que era el compromís de 
poder jubilar-se en condicions, com un treballador normal i digne. 
 
Entre altres coses, hi ha opcions. No, no, hi havia opcions. L’Ajuntament deia: 
“Miraremos a ver si a la empresa que contratamos le viene de gusto contratar a 
Cristino.” Bé, ho deia més bé, ho ironitzo així una mica per fer-ho més gran, 



però perquè s’entengui. “I si no a esa de la limpieza que en el mes de junio 
vamos a pasar por pleno le propondremos si lo quiere”, al Cristino. I el Cristino 
només diu: “Yo no puedo vivir con esta incertidumbre”. Y quiero que mi 
ayuntamiento, en honor de Serveis a les Persones, en honor d’uns serveis 
socials que diuen no sé què... comenceu per la casa.  
 
L’únic que demana el Cristino és un compromís que si aquestes empreses no 
el volen perquè no el necessiten, perquè no tenen l’obligació, que l’Ajuntament 
no el deixi amb el cul a l’aire, i aquest compromís no s’ha volgut signar, i ahir ja 
era, el día 17, “Cristino, vamos, ten paciencia, no te pongas en la puerta porque 
no, porque no queda bien. No, Cristino. Y después de salir de la reunión no te 
pongas en la puerta, ven mañana al pleno, pregúntalo, vamos a ser cívicos.”  
 
Per descomptat, com a mínim des d’aquest grup demanem aquest compromís. 
Y Pilar, també haig de dir, jo entenc la jerarquia aquesta, bé, no l’entenc però 
l’accepto, val? Tu tens unes funcions i hi ha un gerent o un no sé què, un canal 
per anar a parlar amb el Sr. Cristino, però hi ha vegades que la gent el que vol 
és justament que li diguis això, “oye, Cristino, el canal va a ser este”, però que li 
diguis tu. I això és el que demana a vegades la gent, la gent del carrer, i el 
Cristino en concret i la gent del carrer. La gent normal. 
 
I això també és una cosa de la campanya, “som propers a la ciutadania”. Jolín. 
És que em sap greu, em sap greu, t’ho dic de veritat, però com a mínim el grup 
d’Iniciativa aquest tema ens l’hem pres com un tema social i pensem que sí que 
hauríem d’agafar un compromís de ser conseqüents amb el que prediquem, i 
poder-li dir des d’aquest ple i que quedi en acta, “Cristino, no te vas a quedar 
sin poderte jubilar de forma digna”.  
 
 


